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A 2014/15-ös tanév őszi félévét Tamperében (Finnországban) tölthettem, többek között Sápi 

Bálintnak is köszönhetően, aki szintén ugyanazon az egyetemen tanult két évvel korábban. 

Bálint beszámolóját olvasva ébredtem rá, hogy nekem mindenképp tanulnom kell 

Tamperében, még ha csak egy félév erejéig is. Rengeteget segített azzal, hogy válaszolt 

minden kérdésemre, ezért elhatároztam, hogy ebben a beszámolóban olyan információkra 

fogom felhívni a figyelmeteket, amik nektek is jól jöhetnek még akár az ügyintézésben, akár a 

kint tartózkodásban.  

Miután teljesen biztos volt, hogy az őszi félévben a TAMK-on tanulhatok, nem pihenhettem 

meg, hiszen még rám várt a szállástalálás is. Az Egyetemnek nincs kollégiuma, ezért 

szállásközvetítő cégek segítségével lehet megoldani a lakhatás kérdését. A TOAS nevű 

szállásközvetítő cég honlapján jelentkeztem, hogy szobára lenne szükségem és ők 

biztosítottak végül egy kétszemélyes szobát a város központjában, a Tuomiokirkonkatu nevű 

utcában. A kollégium, amelyben laktam, tele volt külföldi diákokkal. A szobatársam például 

egy francia lány volt, aki sokat segített az angol nyelv gyakorlásában. A két szobához 

tartozott egy fürdőszoba, amivel teljesen meg voltam elégedve. Az emeleten volt egy kis 

konyha, ami szinte mindig tele volt emberekkel, így ismerkedésre tökéletes helyként 

funkcionált. Az épületben még volt szauna meg konditerem is, mindkettőt ingyen 

használhattuk, természetesen éltem is a lehetősséggel. Cserediákként teljesen megfelelő volt 

ott lakni, mert a városközpontban, mindenhez közel volt. A környék tele van 

szórakozóhelyekkel és hétvégenként, ha kimentem a többiekkel a városba és későn akartam 

visszamenni, nem kellett buszoznom. Az ösztöndíj bőven fedezte a havi lakbért. Fontos 

megjegyeznem, hogy minél hamarabb jelentkezik az ember, annál több esélye van megfelelő 

szobához jutni.  

 



Megemlíteném a repülőjegy foglalást is, aminél szintén érdemes lehet sietni, hiszen minél 

hamarabb foglalod le, annál olcsóbb a jegy. Szerencsémre Ryanair-rel tudtam utazni 

egyenesen Tamperébe és ott fogadott minket (Rékával, aki KIP-es lány) az egyik tutor vagy 

másként az helyi diák, aki a cserediákoknak segít mindenfélét elintézni. Sajnos haza már 

Helsinkiből kellett repülnöm, mivel az említett légitársaság megszűntette a járatát 

Tamperéből. Visszatérve a tutorokra: mindenki megtette a tőle elvártakat, a kulcsokat előre 

elvették a szállásközvetítő cég irodájától, a Survival Kitet (túlélő csomag, ágynemű, edények, 

tányérok, evőeszközök, poharak) elhozták a diákönkormányzattól és mindenben 

segítségünkre voltak. Ezt a túlélőcsomagot előre kell jelezni majd, fizetni kell 75 eurót, 

amiből a végén visszautalnak 60-at, ha mindent épségben visszaszolgáltatsz. 

Az őshonos magyar termékekre is szeretnék kitérni. Érdemes magaddal vinned például piros 

paprikát vagy egyéb hazai hozzávalót, ha szeretnél valami magyarosat főzni, akár magadnak, 

akár a többi diáknak kóstolóba. Ismerkedés esetén fel fognak figyelni rád, ha olyan ízeket 

kóstoltatsz az emberekkel, amikkel eddig nem találkoztak. Az ismerkedésről jut eszembe, 

hogy ez az egyik legfontosabb dolog, nyitottnak kell lenni és befogadónak a kultúrák és 

szokások iránt. Gondolj csak bele, hogy 5 hónapot kell töltened teljesen idegen környezetben, 

ismeretlenekkel körülvéve, azonban ha elkezdesz orientációs programokra meg ismerkedős 

összejövetelekre járni, nagyon gördülékenyen fog menni minden. Az összes cserediáknak egy 

fő közös célja van, az ismerkedés és nem kell aggódni a nyelvi akadályok miatt, mert hamar 

belejön az ember. A helyiek, finnek nagyon barátságosak, és amire még rájöttem, a 

köztudattal ellentétben nagyon is szeretnek beszélgetni. 

Már az első napot kellemes tapasztalatokkal kezdtem: álltam az átjáró előtt tanulmányozva a 

térképet és odajött hozzám egy idős hölgy, kérdezte, hogy miben segíthetne, pedig én nem is 

szólítottam meg. A véleményem azóta sem változott, kint létem alatt mindenki, akivel 

kapcsolatba kerültem nagyon segítőkész és kedves volt. Ahogy Bálint is megemlítette a 

beszámolójában, nem kell aggódni a problémák miatt, mert könnyedén megoldják és 

megértőek az emberek.  

 

Hatanpää Arborétum (Tampere) 



A tanulmányi részére is ki kell térnem, hiszen ez az egyik legfontosabb téma. A TAMK-on is 

környezetmérnöki tárgyakat volt lehetőségem tanulni, hasonlóakat az itthoni kurzusokhoz és 

meg vagyok győződve róla, hogy sikerül majd mindet elfogadtatnom. Az Egyetem épülete pár 

éve lett felújítva, de még most is olyan, mint újkorában, rendkívül modern és 

környezettudatos (napkollektorokkal, szélturbinákkal, száraz WC-kel, hőszivattyúval 

felszerelve). Bálinthoz hasonlóan nekem is nagyon jó véleményem van az ott tanító tanárokról 

és diákokról egyaránt, ami nem lehet véletlen. Az oktatók hihetetlenül közvetlenek és 

segítőkészek, rugalmasan állnak hozzá a felmerülő problémákhoz. Naprakész, érdekes 

információkkal gazdagították tudásunkat. Egyik legeredményesebb módszerük a 

csoportmunka, előszeretettel alkalmazzák, azért hogy különböző vélemények és ötletek 

találkozhassanak és ebből minél több eredményes megoldás születhessen. 

Az egyetemi menza által nyújtott ételek nagyon egészségesek és finomak voltak, 

diákigazolvánnyal 2,60 eurót fizettem egy teljes menüért. A napi bevásárlást többnyire a 

környéken levő Lidlben bonyolítottam le, ami az egyik legolcsóbb bolt a városban.  

 

TAMK egyetemi menza 

A menzai ebéden kívül is szerettem volna sokszor főtt ételt enni, de ritkán volt lehetőségem 

főzni a szálláson a korábban említett konyha miatt. (Mindig zsúfolásig tele volt emberekkel.) 

Az egyik nagyon fontos dolog, hogy anyagilag fel legyen készülve az ember. Habár az 

ösztöndíj tulajdonképpen mindent fedez, de amíg azt nem utalják át, addig saját zsebből kell 

kifizetned az első havi lakbért meg élelmet és minden mást, amire szükséged lehet. Nekem is 

és többnyire mindenkinek az első hónap után utálták át az ösztöndíjat. 

Ami még nagyon megfogott, az a környezet szépsége és rendezettsége, hogy minden előttem 

hevert, erdők, tavak, arborétumok rendkívül tiszta állapotban. Az egyik kedvenc helyem, 

ahova szinte minden nap kijártam az a kisebbik tó partja, egy kis varázslatos hely de az alábbi 

fotó talán jobban leírja ezt. 



 

A kedvenc tavamnál Tamperében 

Végül, de nem utolsó sorban az utazásaimról is ejtenék pár szót. Lehetetlen lenne leírnom 

mindazt a sok kalandot, aminek részese lehettem. Megismerhettem a svéd fővárost, 

Stockholmot, az oroszok hatalmas és lenyűgöző Szentpétervárját és Finnország 

gyöngyszemét, Lappföldet. Még egy utolsó dologra hívnám fel a figyelmeteket: ha 

Finnországban jártok, szánjatok rá legalább egy hetet arra, hogy Nemzeti Parkokban 

túrázzatok, mert garantáltan elképesztő látványban részesülhettek. Az Oulanka nevű NP-ban 

sétálva, egy este láttam meg először a sarki fényt, amit soha nem felejtek el.  

Végül pár kép azokról az utazásokról, amikben nektek is részetek lehet: 

 

Úton Stockholmba, a Balti-tengeren 

 

 



 

Stockholm óvárosában 

 

Kilpisjärvi, Lapföld 

 



 

Szentpétervár 

 

Lapföldön 
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